
P R O T O K Ó Ł   NR  XXII/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 29 grudnia 2016 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1405 – 1420 i trwało 

do godz. 1515. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności (wszyscy obecni). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 
 

 

 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne  

na 2017 rok. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły 

podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby 

punktów za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia 

w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 

podstawowej i gimnazjum. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022. 
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13. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2017-2022. 

15. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

16. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

17. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XXII w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych, zaproszonych gości oraz obecną na 

posiedzeniu publiczność. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji uczestniczy  

12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może podejmować prawomocne 

uchwały. 

 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) po pkt 10 proponowanego porządku obrad wprowadzić punkty w brzmieniu: 
 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego 

w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy 6-latków uczęszczających 

do Przedszkola, za których od 1 stycznia nie będzie można pobierać opłaty w wysokości 1 zł 

za dodatkową godzinę zajęć. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2025”. 

 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego. 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że chodzi o porozumienie z gminą Krosno w zakresie 

powierzenia zadania dotyczącego wywozu i utylizacji odpadów komunalnych. Uzasadnił,  

że zawarcie porozumienie pozwoli na przekazanie gminie Krosno zadania własnego, co przy 

założeniu uzyskania przez gminę Krosno dotacji do Regionalnej Instalacji do Przetwarzania 

Odpadów Komunalnych, spowoduje obniżkę cen za śmieci, które w imieniu naszej gminy 

będzie realizować Krosno. 

 

2) punkty 11-18 proponowanego porządku realizować odpowiednio jako punkty 14-21. 
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Międzyczasie na salę obrad przybył radny Edward Marszałek. Od tej pory w sesji uczestniczyło 

13 radnych. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przystąpił do przegłosowania złożonych przez Wójta 

Gminy wniosków tj.: 

 

1) wprowadzenia pkt 11 w brzmieniu: 
 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego 

w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku Wyżnym. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

2) wprowadzenia pkt 12 w brzmieniu: 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2025”. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

3) wprowadzenia pkt 13 w brzmieniu: 
 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania całości porządku obrad 

wraz z poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXII Sesji w brzmieniu: 
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1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne  

na 2017 rok. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły 

podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby 

punktów za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia 

w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 

podstawowej i gimnazjum. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego 

w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku Wyżnym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2025”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2016 rok. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022. 

16. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2017-2022. 

18. Zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

19. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

20. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

21. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 4 

 Przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXI/2016 z XXI sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 28 listopada 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło  

13 radnych: 
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- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR XXI/2016 z XXI Sesji z dnia 28 listopada 2016 r. 

 

Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w minionym okresie podejmowane działania 

skupiały się wokół zakończenia zadań, które zostały przewidziane do wykonania w obecnym 

roku budżetowym i tak m.in.: 

1) na ten ostatni okres przypadło zakończenie budowy parkingu przy Domu Parafialnym. 

Niestety aura nie pozwoliła, aby to zadanie skończyć, dlatego przedłużono na wniosek 

wykonawcy umowę do końca kwietnia. W związku z tym rozliczono dotychczasowy zakres 

wykonanych robót na podstawie protokołu powykonawczego. Na obecnym etapie zadanie 

wykonane jest w granicach 2/3 wartości i w takiej wysokości zostanie rozliczone i zapłacone 

do końca roku. Całość zadania zostanie dokończona w przyszłym roku w ramach środków 

niewykorzystanych w obecnym roku tj. jako nadwyżka budżetowa. 

2) nie udało się także w roku obecnym zrealizować zadania polegającego na zakupie sprzętu 

do siłowni w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji. Rozstrzygnięty po raz drugi konkurs 

ofert przewidywał dostawę wyposażenia do dnia 20 grudnia br. Do chwili obecnej 

wykonawca nie podjął się realizacji zadania, a jedynie zawnioskował o wydłużenie terminu 

dostawy do 13 stycznia 2017 r. W tym stanie sprawy wykonawca otrzymał zgodę, jednak na 

zrealizowanie zadania do dnia dzisiejszego. Wobec braku odpowiedzi z jego strony 

wnioskować należy, że wykonawca nie jest w stanie zrealizować zadanie w roku bieżącym. 

Stąd też, zakupu sprzętu do siłowni zostanie rozstrzygnięty w rok budżetowym 2017. 

3) nie udało się też zakończyć prac związanych z uszczelnieniem okien w budynku 

Gimnazjum. Wykonawca rozpoczął prace jeszcze w październiku, jednak pogoda nie 

pozwoliła na ich dokończenie, bowiem długotrwałe opady deszczu a następnie mróz 

uniemożliwiły wejście na dach. Z tego powodu prace te zostaną wykonane w przyszłym 

roku. 

4) pozostałe zaplanowane na 2016 rok zadania zostały wykonane. 

5) działania podejmowane wewnątrz Urzędu obrazują wydawane na bieżąco zarządzenia.  

W tym miejscu Wójt przedstawił informację o wydanych zarządzeniach w okresie 

międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 30 listopada 2016 r. do dnia 23 grudnia 2016 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W trakcie wypowiedzi Wójta na salę obrad przybył radny Paweł Lorens. Od tej pory w sesji 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady - Antoni Dębiec, pozostając przy temacie 

związanym z siłownią, przypomniał kwestię zamontowania urządzeń na palcu zabaw przy ulicy 

Grunwaldzkiej. W związku z tym dopytał, czy zostało to wykonane. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że zostało to wykonane. 
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Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6  

Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2017 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła, że projekt Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2017 rok, 

szczegółowo omówiony w ramach posiedzeń Komisji Rady, określa sposób realizacji zadań 

wynikających z ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. W dalszej kolejności Dyrektor GOPS poddała gruntownej 

analizie poszczególne elementy składające się na Program, w głównej mierze skupiła się na 

diagnozie Programu, która została przygotowana w oparciu o anonimową ankietę 

przeprowadzoną wśród młodzieży gimnazjalnej oraz mieszkańców. Powołując się na diagnozę 

wskazała, że w gminie istnieje świadomość społeczeństwa dotycząca skutku spożywania 

alkoholu, będącego przyczyną wielu negatywnych zjawisk zachodzących w różnych obszarach 

życia społecznego. Ponadto dokonała omówienia celów założonych w Programie oraz zadań 

zmierzających do ich osiągnięcia, których realizacja nastąpi w 2017 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2016 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zauważył, że jeżeli ankieta wykazała, iż dostępność 

do alkoholu jest ogółem szeroka, a dzieci i osoby biorące udział w ankiecie stwierdziły, że 

sprzedaje się alkohol młodzieży, dopytał ile w związku z tym przeprowadzono kontroli z tego 

tytułu. Dodał, że jest to pewien sygnał, że coś jest nie tak. Jednocześnie dopytał, czy Komisja 

zajęła się tym problemem. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput poinformowała, że Komisja 

nie otrzymała informacji, że konkretne zdarzenia miały miejsce. Odnosząc się do 

prowadzonych kontroli poinformowała, że każdego miesiąca wyznaczane są osoby, które 

kontrolują sklepy. Zaznaczyła, że podczas tych kontroli nie stwierdzono takich przypadków. 

Wyjaśniła, że informacje te stwierdzono jedynie na podstawie przeprowadzonej ankiety wśród 

młodzieży i dorosłych. Podkreśliła, że po to właśnie przyjmuje się Gminny Program 

Przeciwdziałania Alkoholowi, aby takich sytuacji unikać. Poinformowała, że podczas 

warsztatów i szkoleń jakie zostaną przeprowadzone dla sprzedawców w tym zakresie, zostanie 

przedstawiona informacja o sytuacji jaka z tej ankiety wynika tj. że ten alkohol został sprzedany 

młodzieży. Dopowiedziała, że tak do końca nie wiadomo czy osoba faktycznie rzetelnie 

wypełniła ankietę, czy też rzeczywiście takie sytuacje się zdarzają. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy sprzedawca informowany jest o terminie planowanej 

kontroli, czy też prowadzona jest ona anonimowo. 
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Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput poinformowała, że jeżeli 

chodzi o policję, która może kontrolować takie obiekty, to nie zgłaszają oni tego faktu 

przedsiębiorcy. Odnosząc się do kontroli przeprowadzanych przez Komisję wyjaśniła, że 

zgodnie z przepisami prawa należy zawiadomić przedsiębiorcę na 7 dni przed terminem 

przeprowadzenia takiej kontroli. 

 

Radny Edward Marszałek odnosząc się do przedstawionej diagnozy odnotował, że po raz 

pierwszy od lat wartość sprzedaży napojów alkoholowych powyżej 18 % na terenie gminy 

spadła z 1 405 254,54 zł w 2014 roku do 1 392 022,51 zł w 2015 roku. Jednocześnie spostrzegł, 

iż nie zmienia to faktu, że ogólnie jest tendencja wzrostowa wartości sprzedaży tych napojów. 

W związku z tym dopytał, czy wynika to ze wzrostu cen, czy też jest to wynik litrażu alkoholu 

jaki przetoczył się przez gminę. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że każdorocznie 

do końca stycznia przedsiębiorca zobowiązany jest do złożenia oświadczenia o sprzedaży 

napojów alkoholowych wyrażonej wartościowo. Uzupełniła, że przy oświadczeniu tym nie ma 

podanego litrażu. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 158 /2016 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 7 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 

usytuowania na terenie Gminy Krościenko Wyżne miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Tytułem 

wprowadzenia przypomniał, że zasady usytuowania na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych reguluje uchwała NR XXX/212/09 Rady 

Gminy z dnia 30 grudnia 2009 r. Zakomunikował, że uchwała ta m.in. ustala, iż miejsca 

sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych powinny być usytuowane  

w odległości nie mniejszej niż 100 metrów od szkół, przedszkoli i placówek oświatowo-

wychowawczych oraz opiekuńczych, klubów, świetlic i innych placówek, w których odbywają 

się zajęcia pozalekcyjne dla dzieci i młodzieży do lat 18, obiektów kultu religijnego  

i cmentarzy. Zorientował, że propozycja ujęta w projekcie uchwały zakłada, aby procedować 

nad wykreśleniem zapisów § 2 ust. 1 pkt 1 litery b, dotyczącego klubów, świetlic i innych 

placówek, w których odbywają się zajęcia pozalekcyjne dla dzieci i młodzieży do lat 18. 

Wyjaśnił, że zmiana ta spowodowana jest tym, że w obecnym roku wygasały decyzje 

zezwalające na sprzedaż napojów alkoholowych w dużej ilości sklepów na terenie gminy,  

w tym m.in. decyzja na sprzedaż piwa w sklepie prowadzonym przez Państwa Zygarowicz. 

Zaznaczył, że w czasie kiedy decyzja ta obowiązywała w Bibliotece oraz w budynku 

Ochotniczej Straży Pożarnej powstały świetlice, w których prowadzone są zajęcia pozaszkolne 
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dla dzieci i młodzieży do lat 18. Z tych też przyczyn Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych wydała negatywną opinię, która to opinia spowodowała wydanie 

decyzji odmownej w stosunku do przydzielenia tam punktu sprzedaży piwa. Równocześnie 

poinformował, że w związku z zaistniałą sytuacją Państwo Zygarowicz wystąpili z pismem o 

zmianę obowiązującej w tym zakresie uchwały, gdyż ich zdaniem w trakcie prowadzenia 

działalności zmienione zostały warunki. Ponadto przedsiębiorcy stanowisko w sprawie 

argumentują brakującym okresem 1 roku osiągnięcia wieku emerytalnego właścicielki, co w 

konsekwencji pozwoli jej jeszcze minimum przez rok prowadzić sklep, a piwo w tym zakresie 

jest znaczącym czynnikiem sprzyjającym obrotom i funkcjonowaniu działalności. Nadto 

Państwo zatrudniają stażystę, który w chwili obecnej jest częściowo finansowany przez Urząd 

Pracy, natomiast w kolejnym okresie będą zobligowani do sfinansowania jego zatrudnienia, 

bowiem w przeciwnym razie poniosą dodatkowe koszty z tego tytułu. Wobec tego przychylając 

się poniekąd do zasadności podniesionych przez Państwa argumentów przygotowano projekt 

uchwały pozwalający rozwiązać zaistniałą sytuację. Podjęcie uchwały i jej wejście w życie po 

upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego 

sprawi, że zostanie wdrożone nowe postępowanie przez Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, co w konsekwencji pozwoli wydać w tym zakresie decyzję na przydzielenie 

punktu sprzedaży piwa. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, że również w tej sprawie odbył 

spotkanie z Państwem Zygarowicz. Zwracając się do radnych z Pustyn poprosił o informacje 

odnośnie częstotliwości prowadzenia zajęć w tych świetlicach. 

 

Radny Krzysztof Podkul w odniesieniu do świetlicy znajdującej się w budynku Ochotniczej 

Straży Pożarnej poinformował, że zajęcia odbywają się raz w tygodniu tj. w środy w godz. od 

15:00 do 18:00. 

 

Radny Wiesław Gomółka odnośnie zajęć prowadzonych w Bibliotece, wyjaśnił, że odbywają 

się one z reguły po szkole, w zależności kiedy zajęcia kończą dzieci. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wspomniał, że jeżeli ktoś w tym sklepie nie kupi piwa, 

to następny sklep jest niedaleko. 

 

Radny Wiesław Gomółka wtrącił, że miedzy innymi sprawa opiera się o grupę 4-5 osób tzw. 

stałych bywalców, którzy są mieszkańcami sąsiedniej miejscowości, a którzy spożywają 

alkohol w bliskim sąsiedztwie obiektów użyteczności publicznej. Dodał, że osoby te nie reagują 

ani na słowne upomnienia, ani na mandaty wystawiane przez policję. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o bezpośredni wpływ tych zdarzeń na 

działalność, która odbywa się w świetlicach. 

 

Radny Krzysztof Podkul zaznaczył, że w jego opinii problem ze spożywaniem w tych 

miejscach napojów alkoholowych był kilka lat temu. Dopowiedział, ze w chwili obecnej, kiedy 

teren wokół budynku Ochotniczej Straży Pożarnej i Domu Ludowego jest monitorowany, 

przypadki spożywania alkoholu są jednostkowe i nie mają one w tym momencie znaczenia na 

to czy Państwo będą w swoim sklepie posiadać lub nie posiadać piwa. Uzupełnił, że osoby te 

mogą przecież kupić piwo w sklepie obok i stać z nim dalej w dogodnych dla nich miejscach, 

co jest wysoce krzywdzące dla sytuacji Państwa Zygarowicz. 

 



9 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). Dodatkowo nadmienił, że podczas prac Komisji zostało wyartykułowane przez 

Wójta, że zaproponuje niesprzedawanie alkoholu w czasie kiedy czynna jest świetlica. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że jest to kwestia umowna, w związku z czym będzie 

rozmawiał z właścicielami sklepu, ażeby ograniczyć w tym czasie sprzedaż.  

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 159 /2016 

zmieniającą uchwałę w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do obecnych na sali obrad poinformował 

o rozstrzygnięciu i dalszym postępowaniu w sprawie złożonego wniosku. 

 

Ad. 8 

W kolejnym punkcie Rada rozpatrzyła projekt w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Stwierdziła ona, że narkomania obok alkoholizmu należy do najpoważniejszych problemów 

społecznych ostatnich lat, a przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań własnych gminy. 

Poinformowała, że podstawą prawną stworzenia Gminnego Programu jest ustawa  

o przeciwdziałaniu narkomanii. Kolejno dokonała szczegółowego omówienia strategicznych 

celów Programu ujętych w zadaniach. Zaznaczyła, że Program skierowany do uczniów, 

nauczycieli i rodziców tych uczniów koncentruje się na zadaniach w zakresie profilaktyki, co 

znajduje swoje odzwierciedlenie w preliminarzu do Programu. Zorientowała, że Program  

w całości finansowany jest ze środków pochodzących z opłat za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady - Antoni Dębiec dopytał, czy dysponujemy wiedzą 

w zakresie incydentów jeżeli chodzi o narkotyki w naszej gminie. Dopowiedział, że takich 

zdarzeń było kilka w tym roku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że nie dysponujemy taką wiedzą. 
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Radny Edward Marszałek dopytał o akcenty przeciwdziałania zwrócone na producentów 

narkotyków, gdyż jak zaznaczył Program dotyczy w szczególności przeciwdziałaniu 

narkomanii wśród dzieci i młodzieży. W tym kontekście przywołał niedawną sytuację związaną 

z konopiami indyjskimi rosnącymi w kukurydzy pod lasem obok Urzędu. Zasygnalizował, że 

może warto takie rzeczy wyartykułować w Programie, żeby uczulić na same uprawy. 

Podsumowując wypowiedź jeszcze raz podkreślił, że należałoby o tym w Programie 

wspomnieć, bowiem jak się okazuje to nie tylko dzieci i młodzież, ale dorośli angażują się w 

tego typu działania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dodał, że starsze osoby wiedzą jak wyglądają konopie włókniste, 

bo kiedyś były one uprawiane. Z kolei młodzi podszkolili się w tym temacie i należy wyważyć 

zakres informacji, aby nie stanowiły one instruktażu uprawy konopi. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dodał, że trzeba byłoby odpowiednio do tego tematu 

podejść, ażeby nie okazało się, że to zachęta do ewentualnego uprawiania. 

 

Radny Edward Marszałek wytłumaczył, że rozumie te akcenty, jednak zauważył, iż ci co chcą 

uprawiać to łatwo sobie z tym poradzą. Dopowiedział, że rzecz idzie o ludzi, którzy nie 

uprawiają a mogą takie coś mieć przy domu albo na przykład wnuczek wyhodował. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel nadmienił, że w niektórych przypadkach taki pokaz przykładowo 

zorganizowany przez policję ma odwrotny skutek, bowiem uczy poniekąd młodych jak można 

kombinować. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że narkotyki wchodzą w nasze społeczeństwo i nie jesteśmy  

w stanie się uchronić zwłaszcza, że takie przypadki występują. W związku z takimi sytuacjami 

zapytał dlaczego o tym się nie mówi i nikt nie wywiera nacisku na to, że problem ten wzrasta. 

Odnosząc się do preliminarza do Gminnego Programu zasygnalizował, że zamiast wyjścia do 

kina powinny być prowadzone pogadanki z osobami uzależnionymi od narkotyków, aby 

pokazać złą stronę sprawy.  

 

Skarbnik Gminy - Grażyna Rugiełło wyjaśniła, że w pierwszym punkcie preliminarza do 

Gminnego Programu zaplanowano taką prelekcję o treści antynarkotykowej dla uczniów 

Publicznego Gimnazjum. 

 

Radny Paweł Lorens położył nacisk, ażeby zorganizowana prelekcja była spotkaniem 

intensywnym, bo dzieciaki zawsze będą zainteresowane tymi kwestiami, stąd właśnie trzeba 

im pokazać, że to jest zła sprawa, która może doprowadzić do okropnej sytuacji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podziękował za głos w dyskusji i zapewnił o położeniu nacisku na 

prowadzących, żeby zintensyfikowali tego typu pogadanki. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że z tego typu inicjatywą winni wychodzić 

dyrektorzy szkół, bowiem mają najlepsze rozeznanie tematu. 

 

Radny Jan Omachel dodał, że na każdym organizowanym zimowisku zaprasza policjanta, który 

mówi o tych sprawach, a przede wszystkim ostrzega o skutkach jakie powodują narkotyki. 
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Radny Piotr Kasperkowicz zaakcentował znaczącą rolę wychowawców, gdyż jak zauważył 

młodzież jest w tym temacie zorientowana, gdyż posiada Internet. Uzupełnił,  

że niejednokrotnie telewizja pokazuje jakie skutki powoduje zażywanie narkotyków. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 160 /2016  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

W punkcie dziewiątym porządku obrad rozpatrzono projekt uchwały w sprawie 

określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

 

Na salę obrad przybył radny Krzysztof Ronowski. Od tej pory w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Stwierdził,  

że na podstawie ustawy o systemie oświaty rada gminy upoważniona jest jako organ 

prowadzący do określenia nie więcej niż 6 kryteriów tzw. kryteriów samorządowych branych 

pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli. 

Wytłumaczył, że przy tego typu rekrutacji na pierwszym etapie obowiązują tzw. kryteria 

ustawowe, posiadające jednakową wartość. Dodał, że kryteria określone w projekcie uchwały 

znajdują zastosowanie jedynie w przypadku równorzędnych wyników uzyskanych na 

pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego lub jeżeli po zakończeniu pierwszego etapu 

dane publiczne przedszkole nadal dysponuje wolnymi miejscami. Zaznaczył, że stąd właśnie 

konieczność określenia tych kryteriów oraz przypisania im odpowiedniej wartości punktowej 

w zakresie zaproponowanym w projekcie uchwały regulującej te kwestie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał o dalsze prognozy dotyczące dzieci. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że ogółem utrzymuje się tendencja wzrostowa. 

Dopowiedział, że pewien spadek występuje jeżeli chodzi o dzieci 2-3 letnie, lecz statystycznie 

liczba ta nie zmniejsza się zdecydowanie. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 
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- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 161 /2016  

w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły 

podstawowej i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby 

punktów za poszczególne kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia  

w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły 

podstawowej i gimnazjum. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały. W związku ze zmianami w systemie 

oświaty Wójt przedstawił projekt uwzględniający autopoprawki likwidujące zapisy odnoszące 

się do gimnazjum (projekt w załączeniu). W szczególności omówił poszczególne kryteria 

naboru w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

prowadzonej szkoły. 
 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec spostrzegł, że za kilka lat nie 

będzie już uczniów z Zalesia, którzy uczęszczali do naszego gimnazjum. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że tak się stanie jeżeli chodzi o 1 z oddziałów, do 

którego uczniowie ci uczęszczają. Zaznaczył, że projekt uchwały nie normuje tej kwestii, gdyż 

od września nie będzie klasy pierwszej w gimnazjum. Uzupełnił, że obecnie są 3 oddziały  

i trzeba będzie w tym zakresie wypracować wspólnie rozwiązanie z dyrektorami. Uzupełnił, że 

do końca maja te sprawy będą musiały zostać rozstrzygnięte tj. w momencie kiedy 

przedstawiony będzie arkusz organizacyjny i określona liczba uczniów tworzących 

poszczególne oddziały. 

 

Więcej głosów nie zabrano w związku z czym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 162 /2016  

w sprawie określenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkoły podstawowej 

prowadzonej przez Gminę Krościenko Wyżne, a także liczby punktów za poszczególne 
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kryteria oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia w postępowaniu 

rekrutacyjnym dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej 
(uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz.  

1405-1420. 

 

Ad. 11 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu zmieniającego uchwałę  

w sprawie określenia wysokości opłat za świadczenia przekraczające podstawę programową 

wychowania przedszkolnego w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wytłumaczył, 

iż w nawiązaniu do tematu poświęconego oświacie, projekt uchwały stanowi pokłosie nowych 

zmian, które rząd zamierza wprowadzić. Wytłumaczył, że 1 grudnia br. w związku ze zmianą 

wprowadzoną ustawą o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz 

niektórych innych ustaw od nowego roku dzieci 6 letnie zostaną objęte finansowaniem  

z budżetu centralnego poprzez subwencję oświatową. Dopowiedział, że stąd właśnie potrzeba 

dostosowania zapisów obecnie obowiązującej uchwały, która określa wysokość opłat za 

świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego również  

w stosunku do 6-latków. Wyjaśnił, że w związku z tym przygotowano projekt, którego zapisy 

wyłączą 6-latów z pobierania opłaty w wysokości 1 zł za każdą godzinę powyżej podstawy 

programowej. Zsumował, iż przyjęcie uchwały pozwoli, aby pomimo obowiązku 14 dniowego 

okresu vacatio legis, jej zapisy obowiązywały od 1 stycznia, zgodnie z przepisami ustawy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 163 /2016  

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za świadczenia przekraczające 

podstawę programową wychowania przedszkolnego w Samorządowym Przedszkolu  

w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Rada rozpatrzyła projekt w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2025”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Stwierdził, że 

przygotowane opracowanie, dostarczone po zwołaniu sesji, stanowi obszerny dokument 

zawierający aktualny stan środowiska w gminie wraz z opisem zadań, które są niezbędne do 

kompleksowego rozwiązania kwestii związanych z jego ochroną. Program wspomaga dążenie 
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do uzyskania w gminie sukcesywnego ograniczenia negatywnego wpływu na środowisko 

poprzez eliminację źródeł zanieczyszczeń, w tym uwzględnia racjonalne gospodarowanie pod 

katem konieczności tej ochrony. Program ochrony środowiska nakreśla stan docelowy, zaś 

zadania osiągnięcia tego stanu wskazuje opracowana prognoza oddziaływania na środowisko, 

dokonywana okresowo. W praktyce oznacza to bieżące monitorowanie Programu dokonywane 

raz na dwa lata oraz dopasowywanie jego zapisów do istniejącego stanu dokonywane co 4 lata. 

Najważniejsze informacje wynikające z Programu to charakterystyka stanu środowiska, 

określająca wszystkie czynniki ryzyka, które wpływają na ochronę. Wśród najważniejszych 

problemów jakie wyspecyfikowano dla gminy Krościenko Wyżne w tym zakresie opracowanie 

wylicza m. in. zanieczyszczenie powietrza, zanieczyszczenie wód powierzchniowych, 

degradacja gleb i powierzchni ziemi oraz niewykorzystywanie energii odnawialnej. Z kolei te 

cztery najważniejsze tematy rozpisano na cele, które należy osiągnąć i zrealizować poprzez 

konkretne prace wyszczegółowione w Programie. Wójt zaznaczył, że dane na bazie których 

opierano się przy tworzeniu Programu w obecnej chwili straciły na aktualności. Jednocześnie 

przytoczył przykład demografii gminy za 2016 rok, gdzie założono spadek ilości mieszkańców 

w stosunku do roku 2015. Poinformował, iż okazuje się, że na koniec 2016 roku gmina liczy 

5609 mieszkańców, przy czym rok temu było ich 5520. Zapowiedział, że dane te zostaną przy 

dokonywaniu najbliższej zmiany zaktualizowane. Odnosząc się do raportu z wykonania 

założeń poprzednio obowiązującego Programu Ochrony Środowiska zasygnalizował o błędach 

w nim zawartych, które na zasadzie kopiowania zostały tam powielone. Poinformował, iż  

w związku z tym zatrzymano drugą część płatności wynikającą z zawartej z autorem 

opracowania umowy.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens potwierdził słowa Wójta odnośnie rozbieżności  

w opracowaniu demografii ludności. Wskazał, że część opisowa w tym zakresie odbiega od 

zamieszczonych tam wykresów. Stwierdzając niedopuszczalność takiego zapisu zapytał, 

dlatego zostało to dopuszczone. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że dane na potrzeby przygotowania Programu 

Ochrony Środowiska zostały zaczerpnięte z obecnie obowiązującej Strategii Gminy, która 

stanowi dokument źródłowy opracowania. 

 

Radny Paweł Lorens poruszył też kwestię zanieczyszczenia pyłowego. Wskazał,  

że zanieczyszczenie to, o rakotwórczym podłożu, jest źródłem spalania kopalin stałych oraz 

działań przemysłu. Odnosząc się do Programu zorientował, iż w 2015 roku nie stwierdzono 

przekroczeń pyłu PN-10, czemu przeczy mapa z 2014 roku stanowiąca, iż przekroczenia takie 

wystąpiły. Zaznaczył, że podobna sytuacja dotyczy również pyłu niskiego PN-2,5. 

Równocześnie zakomunikował, że tego typu zapisy wprowadzają w błąd osobę, która 

zapoznaje się z dokumentem. Radny wyraził zdziwienie, że takie opracowanie przeszło przez 

kilka instytucji, które opiniowały jego zapisy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel celem usprawiedliwienia autora opracowania wskazał, iż jedynym 

punktem, jakie monitoruje pyły zawieszone PN-2,5, PN-10 jest punkt położony w Krośnie. 
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Potwierdził, że faktycznie w Krośnie 4-krotnie w ciągu doby na rok stężenia tych pyłów zostają 

przekroczone. Konkludując to z zapisem Programu stwierdzającym, że na terenie naszej gminy 

nie było takich przekroczeń zauważył, iż brak jest podstaw do formułowania takiego 

stwierdzenia, gdyż nie posiadamy punktu pomiarowego. Ponadto zawiadomił, że dyskusja na 

temat pyłów zawieszonych toczy się również na poziomie województwa, czego efektem jest 

plan likwidacji tego pyłu na obszarze Podkarpacia. Nadmienił, że tzw. smog stanowi efekt 

związany ze spalaniem wszystkiego, łącznie ze śmieciami w naszych piecach  

i z tej też przyczyny podjęto działania w celu ograniczenia tego negatywnego dla zdrowia 

zjawiska w postaci przystąpienia gminy do realizacji projektu związanego z odnawialnymi 

źródłami energii. 

 

Radny Paweł Lorens zasygnalizował, że informacja jaka płynie z raportu jest taka, że skażenie 

powietrza tymi właśnie pyłami to sygnał, ażeby brać pod uwagę i dążyć do zmian tego o czym 

wspomniał Wójt. Wskazał, ażeby to zrobić należy pomóc trochę rozruszać ten Program, 

bowiem dokument ten jest podstawą, która wesprze podejmowane w tym kierunku działania. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zauważył, że Program Ochrony Środowiska powinien być 

wyjściowym programem do pozyskiwania dofinansowań. Poinformował, że Programy 

Ochrony Środowiska polegają na tym, że zapisuje się w nich zadania ogólne, tak jak  

w przypadku naszej gminy lub jak w większych miastach ujmuje się je dość szczegółowo. Za 

przykład w tym zakresie wskazał Krosno, gdzie bardzo duża liczba zadań została wpisana 

imiennie. Uzupełnił, że forma ogólna jest dopuszczalna, jednakże dokument będzie musiał być 

przepracowany i dobrze przeanalizowany, w zakresie jaki został omówiony. Dorzucił, iż  

w zakresie zapisów gospodarki wodno-ściekowej, przy powoływaniu się na aglomeracje 

podano dane sprzed 3 lat. Wtrącił, że od 1 stycznia tego roku obowiązuje nowa uchwała sejmiku 

wyznaczająca obszar aglomeracji. Dopowiedział, że z pewnością autor miał dużo pracy nad 

przygotowaniem Programu, co jednak nie zmienia faktu, iż prace nad dokumentem muszą być 

prowadzone. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 164 /2016  

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Krościenko Wyżne na 

lata 2016-2025” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Kolejno rozpatrzono projekt w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Poinformował, 

że temat zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy gminami z powiatu 

krośnieńskiego i nie tylko, a Krosnem powstał przed rokiem. Wytłumaczył, że między innymi 

w tej sprawie odbyły się dwie konferencje poświęcone dążeniom do tego, aby w Krośnie 

powstała nowoczesna instalacja w ramach utworzonej Regionalnej Instalacji do Przetwarzania 

Odpadów Komunalnych. Objaśnił, że chodzi o instalację spełniającą wszystkie wymagania 
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unijne i pozwalającą na recykling i odpowiednią segregację odpadów, która zabezpieczałaby 

wszystkie sąsiednie gminy w odbiór odpadów komunalnych. Uzupełnił, iż z tego też powodu 

Krosno zamierza wystąpić z projektem o dofinansowanie takiego zadania, jednak aby mogło 

ono być skuteczne konieczne jest zawarcie umowy pomiędzy miastem a MPGK Krosno  

o zabezpieczeniu strumienia odpadów. Wyjaśnił, że stąd właśnie potrzeba zawarcia 

porozumienia, na podstawie którego gminy przekażą realizację zadania własnego z zakresu 

gospodarki odpadami gminie Krosno, co pozwoli na zagospodarowanie możliwie pełnego 

strumienia odpadów komunalnych wytwarzanych w tych gminach oraz stworzy warunki 

prowadzenia zbiórki i utylizacji odpadów po kosztach możliwie najniższych. Zaznaczył, że 

zgodnie z postanowieniami Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa Podkarpackiego, 

nasza gmina oraz pozostałe gminy dokonujące powierzenia należą do regionu południowego 

gospodarki odpadami, gdzie jako istniejącą w Planie wskazano Instalację w Krośnie, należącą 

do MPGK. Uwydatnił, że jako gminie ościennej pod względem ekonomicznym nie opłaca się 

wywozić tych odpadów do innej Instalacji zwłaszcza, że obniżą się koszty tego wywozu dla 

gmin, które podpiszą porozumienie. Zaznaczył, że podjęcie uchwały otworzy możliwość 

podpisania przedmiotowego porozumienia. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Paweł Lorens nadmienił, że nie ma innego wyjścia z tej sytuacji, jak przystąpić do tego 

porozumienia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził słowa przedmówcy. Wyjaśnił, że od dwóch lat toczyły 

się dyskusje żeby województwo było otwarte tzn., aby nie wyznaczać poszczególnych RIPOK 

i dopuścić możliwość składania ofert również przez inne podmioty. Dodał, że obecnie 

wydzielono 5 stref w województwie podkarpackim i przyporządkowano do nich gminy. 

Dopowiedział, że przedmiotowe porozumienie przewiduje 6 miesięczny okres wypowiedzenia 

i będzie obowiązywało od 1 stycznia 2018 roku, gdyż gmina rozstrzygnęła przetarg na odbiór 

odpadów na 2017 rok. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 165 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 
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Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zmniejsza się plan dochodów o kwotę 150 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 150 000,00 zł – dochody majątkowe; 

2) zwiększa się plan dochodów o kwotę 322 364,00  zł, w tym: 

a) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

74 000,00 zł – dochody bieżące; 

b) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 42 384,00 zł – dochody bieżące; 

c) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 205 980,00 zł – dochody majątkowe; 

3) zwiększa się plan wydatków o kwotę 172 364,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 200,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 24 000,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 5 000,00 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 9 500,00 zł – wydatki bieżące; 

e) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 67 980,00 zł – wydatki majątkowe; 

f) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 50 684,00 zł – 

wydatki bieżące; 

g) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 15 000,00 zł – 

wydatki bieżące. 

4) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 1 896,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 1 636,00 zł – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 260,00 zł – wydatki bieżące; 

5) zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 896,00 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 1 636,00 zł – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 260,00 zł – wydatki bieżące. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za”(jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 166 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu).  

 

Ad. 15 

W kolejnym punkcie rozpatrzono projekt zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Stwierdziła, że w związku uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz zaplonowanymi 
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inwestycjami wprowadza się następujące zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2022 określonej w załączniku do uchwały XII/92/2015 Rady 

Gminy z dnia 29 grudnia 2015 r.: 

1) zwiększa się dochody ogółem w roku 2016 o kwotę 1 348 931,10 zł, w tym: 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 1 113 430,39 zł, 

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 235 500,71 zł, 

2) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2016 o kwotę 1 169 232,97 zł, w tym: 

a) zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 16 966,28 zł, 

b) zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę  

248 090,15 zł, 

c) zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 888 740,54 zł, 

d) zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę  15 436,00 zł, 

3) zwiększa się wydatki majątkowe w roku 2016 o kwotę 787 380,00 zł. 

Skarbnik przypomniała, że wszystkie zmiany objęte projektem WPF zostały wprowadzone na 

podstawie zarządzeń Wójta oraz uchwał Rady Gminy w zakresie jakim dokonano zmian  

w budżecie w II półroczu br. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za”(jednogłośnie). 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 167 /2016 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2022 (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 16 

Przystąpiono do podjęcia uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, zgodnie z procedurą określoną uchwałą regulującą tryb 

prac nad projektem uchwały budżetowej, przystąpił kolejno do realizacji punktu: 

 

I. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej. 
 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały budżetowej Gminy 

Krościenko Wyżne na 2017 rok (zarządzenie NR IV/278/2016 Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 14 listopada 2016 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2017 rok oraz zarządzenie NR IV/293/2016 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 

23 grudnia 2016 r. zmieniające zarządzenie w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy 

Krościenko Wyżne na 2017 rok – zarządzenia w załączeniu). Zaznaczyła, że szczegółowe 

omówienie projektu budżetu miało miejsce w trakcie posiedzeń Komisji, w związku z czym 

odniosła się do najważniejszych założeń projektu. Wskazała, że: 

1. Zgodnie z projektem uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok ustala się 

dochody budżetu gminy w kwocie 18 831 866,00 zł, z czego: 
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2. Ustala się wydatki budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok w kwocie  

18 531 866,00 zł, w tym: 

1) wydatki bieżące na łączną kwotę 16 937 514,30 zł, w tym: 

a) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie łącznej – 10 124 077,30 zł,  

z czego: 

- wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 7 377 259,00 zł, 

- wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych - 

2 746 818,30 zł; 

b) wydatki na dotacje na zadania bieżące – 750 288,00 zł; 

c) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – 6 018 149,00 zł; 

d) wydatki na obsługę długu publicznego – 45 000,00 zł. 

2) wydatki majątkowe na łączną kwotę 1 594 351,70 zł, w tym: 

a) wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 1 594 351,70 zł. 

3. Tworzy się rezerwy ogólne i celowe w łącznej kwocie 122 000,00 zł w tym rezerwę ogólną 

w kwocie 74 000,00 zł i rezerwę celową na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania 

kryzysowego w kwocie 48 000,00 zł. 

4. Ustala się następujące dochody i wydatki budżetu wynikające z odrębnych ustaw: 

1) dochody z opłat z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych - 72 000,00 zł  

i wydatki budżetu na realizację zadań ujętych w gminnym programie profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych – 70 000,00 zł oraz gminnym programie 

przeciwdziałania narkomanii – 2 000,00 zł. 

2) wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną kwotę 

52 411,40 zł, w tym fundusz sołecki: 

a) sołectwa Krościenko Wyżne – 26 205,70 zł na realizację zadań: 

- „Doposażenie kuchni domu ludowego w Krościenku Wyżnym – zakup materiałów  

i wyposażenia” – 2 704,00 zł, 

- „Doposażenie kuchni domu ludowego w Krościenku Wyżnym – zakup środków 

trwałych” – 23 501,70 zł. 

b) Sołectwa Pustyny – 26 205,70 zł na realizację zadania: 

- „Budowa boiska wielofunkcyjnego w Pustynach – 26 205,70 zł. 

5. Budżet Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok jest budżetem nadwyżkowym. Planowana 

nadwyżka budżetu w kwocie 300 000,00 zł zostanie przeznaczona na wskazaną 

w rozchodach budżetu spłatę kredytów i pożyczek zaciągniętych w latach poprzednich,  

tj. kredytu bankowego zaciągniętego w 2014 roku w Banku Gospodarstwa Krajowego, 

Oddział w Rzeszowie (obecna kwota kredytu do spłaty to 1 500 000,00 zł). 

 

II. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie, Zespół Zamiejscowy w Krośnie o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Krościenko Wyżne na 2017 rok – opinia pozytywna z uwagami przedstawionymi  

w uzasadnieniu uchwały (kserokopia uchwały Nr VII/28/2016 Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 7 grudnia 2016 r. - w załączeniu). 

 

III. Odczytanie opinii i wniosków Komisji stałych Rady Gminy oraz ostatecznej opinii  

o projekcie budżetu Komisji Budżetu i Finansów. 
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Radny Edward Marszałek - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2016 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok oddając 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). Komisja nie złożyła wniosków do projektu uchwały budżetowej (opinia  

w załączeniu). 

 

Radny Bolesław Pudłowski - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok 

oddając 5 głosów „za” (jednogłośnie). Komisja nie złożyła wniosków do projektu uchwały 

budżetowej (opinia w załączeniu). 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2016 r. po uwzględnieniu pozytywnych opinii: 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. Oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). Komisja nie 

złożyła wniosków do projektu przedmiotowej uchwały (opinia w załączeniu). 

 

IV. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy do wniosków stałych Komisji Rady Gminy. 
 

V. Odczytanie wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych, a nie 

uwzględnionych w projekcie uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy w związku z brakiem wniosków stałych Komisji Rady oraz braku 

wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu procedury budżetowej. 

 

VI. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta Gminy do projektu uchwały 

budżetowej dotyczących wniosków komisji i radnych. 
 

Wójt Gminy nie zgłosił autopoprawek do projektu uchwały budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2017 rok.  

 

VII. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Głos zabrał radny Paweł Lorens, który poprosił o szczegółowe omówienie zadania związanego 

z zagospodarowaniem terenu przy Domu Ludowym w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w kontekście zadanego pytania wytłumaczył, że przygotowano 

ogólną koncepcję zagospodarowania terenu obejmującą nie tylko Dom Ludowy ale także teren 

przy Ochotniczej Straży Pożarnej i przy pomniku Grunwaldzkim. Wyjaśnił, że koncepcja ta 

zakłada m.in. oświetlenie placu przed Urzędem Gminy, wykonanie ławeczek przed Domem 

Ludowym, podciągnięcie elektryczności pod bramy zasuwane oraz ogólne zagospodarowanie 

zielenią tych obszarów. Zaznaczył, że ta całościowa koncepcja została w budżecie podzielona 

na poszczególne zadania zapisane jako zagospodarowanie terenu, a ich łączna wartość to ponad 

100 tys. zł. Dodatkowo budżet na 2017 rok zamyka temat budowy i przebudowy dróg w gminie. 

Jednocześnie wyraził nadzieję realizacji tych założeń, gdyż zgodnie z ostateczną listą 

zatwierdzoną przez Wojewodę zadanie przebudowy ulicy Grunwaldzkiej zostało objęte 
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dofinansowaniem z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Dorzucił, że w 

związku z tym budżet 2017 roku po stronie dochodów zasili dodatkowo kwota około 900 tys. 

zł. Odnosząc się do kolejnego założenia do budżetu 2017 roku poinformował,  

iż zakłada on zrobienie „porządku” w centrum. Dopowiedział, że w tym zakresie pomoże 

energetyka, która zlikwiduje słupy i kable poprowadzi ziemią. Dodał, że istotnym punktem 

budżetu roku 2017 jest również rozpoczęcie prac związanych z budową w Pustynach boiska 

wielofunkcyjnego połączonego z budynkiem użyteczności publicznej, który zabezpieczy 

potrzeby rekreacyjno-sportowe i zdrowotne oraz wydzieli pomieszczenie dla Koła Gospodyń 

Wiejskich i LKS Pustyny W zakresie realizacji tego zadania wyraził nadzieję na otrzymanie 

dofinansowania inwestycji w ramach środków z lokalnej grupy działania. Podkreślił, że projekt 

budżetu na 2017 rok w pełni zabezpiecza tzw. sztywne wydatki w zakresie administracji, 

oświaty, kultury oraz sportu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o zadanie w zakresie przebudowy dróg 

wewnętrznych przy ul. Księżej. Dodał, że cześć z tych dróg została wyasfaltowana jeszcze  

w roku bieżącym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zgadzając się z przedmówcą wyjaśnił, że chodzi o odcinek 

położony po drugiej stronie, zwany potocznie „droga przeczna”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o to, co mieści się w zadaniu poświęconym 

budowie oświetleń ulicznych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że chodzi o wykonanie oświetlenia ścieżki pieszo-

rowerowej na ulicy Północnej oraz oświetlenia odcinka od Kościoła w Pustynach do ulicy 

Granicznej. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy nie dałoby się dołożyć tam ewentualnie 

projektu na postawienie kilku lamp przy ulicy Wójtowskiej, w szczególności w odcinku 

obejmującym wąwóz. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że jest to kwestia do dyskusji w zależności od 

wyrażenia zgody przez właścicieli tego terenu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zakomunikował również, że wstępne rozmowy 

przeprowadzone z Wójtem zakładają przełożenie starych, dość mocno wyeksploatowanych 

chodników. Zaznaczył, że nie jest to temat do wykonania w jednym roku, lecz przy rozłożeniu 

tych prac na 2-3 lat w ramach posiadanych środków finansowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że faktycznie trzeba będzie zaplanować odcinki  

i sukcesywnie realizować te prace. Zastrzegł, że warunkiem realizacji tego jest przejęcie 

zadania od powiatu w ramach zawartego w tym celu porozumienia. 

 

Radny Paweł Lorens odnośnie drogi rolniczej wykonanej w bieżącym roku zaproponował 

założenia barierek na zakręcie przy ulicy Południowej, gdyż rowy w tym miejscu są głębokie, 

a zimą jest tam niebezpiecznie. 

 

Radny Zdzisław Omachel zasygnalizował, że lepszym rozwiązaniem jest założenie barierek, 

ale koło stawu. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel odnosząc się do prac wykonanych w ramach dróg rolniczych 

poinformował, że w tym temacie nie było dyskusji z właścicielami sąsiednich posesji, a bariery 

przy wykonanym odcinku drogi rolniczej to złe rozwiązanie jeżeli chodzi o odbywający się 

ruch drogowy. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

VIII. Głosowanie wniosków Komisji stałych Rady Gminy nieuwzględnionych przez 

Wójta Gminy w autopoprawkach. 

 

IX. Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 168 /2016 tj. 

uchwałę budżetową Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

W kolejnym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (zarządzenie NR 

IV/279/2016 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 14 listopada 2016 r. w sprawie projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022 oraz 

zarządzenie NR IV/294/2016 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 23 grudnia 2016 r. 

zmieniające zarządzenie w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2017-2022 – w załączeniu). Stwierdziła ona, że podstawą do 

opracowania projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2017-2022 jest wykonanie budżetu za trzy kwartały 2016 roku, w tym analiza kształtowania się 

sytuacji finansowej w ostatnich latach oraz wytycznych dotyczących założeń 

makroekonomicznych podanych przez Ministra Finansów. Objaśniła, że do opracowania 

prognozy dochodów na 2017 rok przyjęto następujące dane: 

1. ustalone przez Ministra Finansów kwoty subwencji oraz udział w podatku dochodowym od 

osób fizycznych: 

 subwencja –  6 071 919,00 zł, 

 udział w podatku dochodowym od osób fizycznych – 3 833 487,00 zł. 

2. ustalone przez Podkarpacki Urząd Wojewódzki kwoty dotacji: 

 na zadania zlecone –  5 549 346,00 zł, 

 na zadania własne –      317 140,00 zł. 

3. ustaloną przez Krajowe Biuro Wyborcze – Delegatura w Krośnie kwotę dotacji na zadania 

zlecone gminie w zakresie prowadzenia i aktualizacji rejestru wyborców – 1 125,00 zł. 

4. podatki i opłaty lokalne zgodne z uchwałami określającymi ich wysokość w 2017 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinie Komisji stałych Rady do projektu uchwały: 
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1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie); 

2) radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie); 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oddając 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych:  

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXII/ 169 /2016  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na 

lata 2017-2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18 

 Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Zatwierdzenie planów pracy Komisji 

Rady Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok.” 

 
Prowadzący posiedzenie oddał głos Przewodniczącym poszczególnych Komisji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne: 

 

1) radny Edward Marszałek – Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich, zapoznał obecnych z treścią planu pracy Komisji na 2017 rok. 

 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych:  

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy zatwierdziła plan pracy Komisji Oświaty Kultury i Spraw 

Obywatelskich na 2017 rok (w załączeniu). 

 

2) radny Bolesław Pudłowski– Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, zapoznał obecnych z treścią planu pracy Komisji na 2017 rok. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do przedstawionego planu pracy Komisji zauważył brak 

odniesień do uprzednio przyjętego Programu Ochrony Środowiska dla gminy. Wskazał, że to 

Komisja winna zająć się tematem odnawialnych źródeł energii lub ogólnie weryfikacją stanu 

środowiska. Zaznaczył, że temat ten nie został podjęty, a Program weryfikuje, że nie dzieje się 

najlepiej. Zaproponował, aby iść w kierunku analizy przyjętego opracowania, gdyż jest do tego 

podstawa, bowiem Program przyjęto. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel zasygnalizował, że jest to temat na przyszłe lata, aby można było 

zaobserwować efekty tego rodzaju działań i na ich podstawie sformułować wnioski. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zaznaczył, że raportowanie z Programu Ochrony Środowiska 

wychodzi raz na dwa lata, dlatego jest to dobry temat, ale do analizy dopiero na rok następny. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał, że przyjmowane plany nie są wiążące dla 

prac Komisji, stąd zawsze w trakcie roku można je rozszerzać lub poruszać tego rodzaju tematy 

w razie zaistnienia doraźnej potrzeby. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podsumował, że dyskusje w tym temacie będą się toczyć, jeżeli  

w gminie ruszy program związany z odnawialnymi źródłami energii. 

 

Wobec braku innych wniosków i uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 

przyjęciem zaproponowanego przez Przewodniczącego Komisji planu pracy. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 15 radnych:  

- „za” głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

w związku z czym Rada Gminy zatwierdziła plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2017 rok (w załączeniu).  

 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił plan 

pracy Komisji na 2017 rok. 

 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych:  

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy zatwierdziła plan pracy Komisji Budżetu i Finansów  

na 2017 rok (w załączeniu). 

 

4) radny Krzysztof Ronowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy 

Komisji na 2017 rok. 

 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych:  

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2017 rok (w załączeniu). 
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Ad. 19 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: Przyjęcie planu pracy Rady 

Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przedstawił radnym proponowany plan pracy Rady 

Gminy Krościenko Wyżne w 2017 roku (w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zgłosili wniosków i uwag, w związku z czym prowadzący 

posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło  

15 radnych:  

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła plan pracy Rady Gminy Krościenko 

Wyżne na 2017 rok (w załączeniu). 

 

Ad. 20 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: 

„Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec złożył zgromadzonym najlepsze życzenia noworoczne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel życząc dobrego nowego roku podziękował wszystkim za wspólnie 

przepracowany okres i przyjęcie wielu istotnych dla gminy uchwał. 

 

Radny Krzysztof Podkul w imieniu strażaków i zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej Pustyny, 

składając najlepsze życzenia w nowym roku, podziękował pracownikom Urzędu Gminy oraz 

radnym za całokształt wspierania bieżącej działalności stowarzyszenia. 

 

Ad. 21 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu i zamknął XXII Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

  Łukasz Lorens 

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 


